
Eksternt referat 
Ekstraordinært bestyrelsesmøde, 27.-29. Oktober, GF23-24 

Pkt.  Emne  Tid  

 Fredag  

1 Velkomst ved formanden  
Formanden gennemgår formalia: 

Godkendelse af dagsorden 

• Valg af ordstyrer 

• Valg af referent 

• Valg af stemmetæller 

 

Formanden byder velkommen til mødet. 

 

Vi tæller, om vi er stemmeberettigede: 

Formand for Danske Skoleelever (Laura Drachmann Poulsen) 

Næstformand for Danske Skoleelever (Frederikke Didriksen) 

Næstformand for København (Aksel Justesen) 

Formand for Københavns Omegn (Carl Clifford James) 

Næstformand for Københavns Omegn (Magnus Herrmann) 

 

Formand for Midtjylland (Lea Pedersen) 

Næstformand for Midtjylland (Merle Plesner) 

Formand for Fyn (Emma) 

Formand for Trekanten (Caroline Hermansen) 

Næstformand for Trekanten (Sara Bach Nielsen) 

Formand for Østjylland (Nikolai Manggard) 

Formand for Lolland-Falster (Madicken Luther) 

Formand for Nordvestsjælland (Benjamin Borg Andersen) 

Formand for Nordsjælland (Ingrid Rolskov) (Kommer først under punkt 5) 

 

Formand for København (Marius Plamboeck) (Kommer først under punkt 2) 

 

19.00-19.10 



Gæster: 

Muligt kommende lokalbestyrelsesmedlem i Lolland-Falster (Magnus 

Frederiksen) 

 

Vi er 13/21 da mødet starter, og er derfor stemmeberettigede. 

 

Formandskabet indstiller til nogle ændringer i referatet. Der indstilles først 

og fremmest til, at vi ændrer navnet for punkt 9 fra forretningsorden for 

organisationen til forretningsgang for organisationen. Formandskabet 

begrunder med, at det blot var en ord-fejl, og at tanken hele tiden har været 

at godkende forretningsgangen. 

Bestyrelsen godkender dette. 

 

Formandskabet indstiller til at slette punkt 6, “opdatering på politik”, og i 

stedet ændre det og tilføje et lukket punkt. Opdatering på politik indgår i 

stedet under Politisk session. 

Bestyrelsen godkender dette.  

 

Vi skal have valgt en ordstyrer. Formandskabet indstiller Laura som ordstyrer. 

Bestyrelsen godkender. 

 

Vi skal have valgt en referent. Formandskabet indstiller Frederikke som 

referent. 

Bestyrelsen godkender. 

 

Vi skal have valgt en stemmetæller. Bestyrelsen vælger Carl som 

stemmetæller og godkender dette ved applaus. 

 

2 Godkendelse af referatet 

Der er indkommet en rettelse til referatet fra sidste bestyrelsesmøde. 

Under punkt 3 står der, at Lea Pedersen er blevet valgt som lokalnæstformand 

for Midtjylland. Der skulle være skrevet lokalformand, da det var det hun 

stillede op til, samt blev valgt til, og den intention fremgår også før i referatet. 

Derfor ønskes der, at lokalnæstformand laves om til lokalformand. 

Bestyrelsen godkender, at det ændres. 

19.10-19.15 

2 Politik til LK 19.15-21.00 



Bestyrelsen gennemgår de udtalelser, der er lavet til at blive stillet på vegne af 

bestyrelsen til LK. 

 

Først læser vi en udtalelse igennem, der hedder “Et løft af 

erhvervspraktikken”. Der er drøftelser om relevansen af erhvervspraktik, samt 

muligheden for at nytænke det. 

Bestyrelsen godkender at stille udtalelsen på vegne af dem. 
 

Marius deltager herfra. 

 

Vi gennemgår en udtalelse, der hedder “Innovation i skolen”. 

Der er hertil relevante drøftelser- 
Bestyrelsen godkender denne udtalelse til at stilles på vegne af dem. 

 

Vi gennemgår en udtalelse, der hedder “Lavere klasseloft på alle årgange!”. 

Der er diskussioner om relevansen af et lavere klasseloft, og om hvorvidt det 

overhovedet fremmer et stærkere klassefællesskab, samt giver mere tid til 

hver elev. 

Vi stemmer om, hvorvidt det skal stilles på vegne af bestyrelsen. 

For: 11 

Imod: 2 

Blank: 1 

Bestyrelsen godkender, at det stilles på vegne af dem. Det bliver besluttet, at 

hvis nogle fra bestyrelsen vil tale imod den på talerstolen, skal de være 

velkomne til det, men skal tage deres bestyrelses-keyhanger af.  

 

Vi gennemgår udtalelsen “Kollektiv transport skal være tilpasset elever”. 

Der er hertil relevante drøftelser, bl.a. om buskort, køretider og 

elevinddragelse i processen. 
Bestyrelsen godkender at udtalelsen stilles på vegne af dem. 

 

Vi gennemgår en udtalelse, der hedder “Gensidig respekt mellem lærer og 

elever“ 

Der er bred enighed om udtalelsen i bestyrelsen.  

Bestyrelsen godkender, at udtalelsen stilles på vegne af dem. 

 

Vi gennemgår en udtalelse, der hedder “Musik i ørene er for fedt!”. 

Kommenterede [LP1]: Henvis gerne til bilag 



Der er hertil relevante drøftelser, bl.a. om musik som en forstyrrende faktor, 

men også som et hjælpemiddel. 

Bestyrelsen godkender, at udtalelsen stilles på vegne af dem. 

 

Vi gennemgår en udtalelse, der hedder “Skolepatruljer er vejen frem”. 

Der er hertil relevante drøftelser, bl.a. om skolepatruljers sikkerhed. 

Bestyrelsen stemmer den igennem ved applaus. 

 

Vi gennemgår en udtalelse, der hedder “En omlægning af karaktersystemet”. 

Der er hertil relevante drøftelser, om et nyt karaktersystem og vigtigheden af 

karakterer. De fleste blev enige om, at de hellere vil vente med at stille det til 

på GF. 

Vi stemmer om at indstille det.  

For: 0 

Imod (samt venter til GF): 14 

Blank: 0 

Bestyrelsen vælger ikke at stille den på LK, men gemmer den til GF. 

 

Formandskabet kommer med deres indstillinger til dirigenter og referenter på 

LK. 

Som dirigenter indstiller de Rasmus Ditlefsen, Thea Enevoldsen og Wilja 

Blankholm. Som referenter indstiller vi Katrine Wenzelsen og Signe 

Andersen. 

Bestyrelsen godkender dette.  

 Lørdag 
 

3 Status på sekretariatet v. næstformand (til orientering) 

Der bliver givet opdateringer på frivillige, ansatte og projekter. 

 

Der er tre ansatte, der går på barsel på omkring samme tidspunkt i april. Der 

er forskellige ting i gang, for at sikre, at vi har folk til at tage over på deres 

arbejdsopgaver, når de går på barsel. 

Vi er ved at forny vores samarbejde med Danske Bank omkring projektet 

PengPong. Her sker der en række tiltag, som bl.a. gør, at vi skal til at holde 

flere aktiviteter med PengPong. 

Vores praktikant Mads er kommet i løntilskud 6 måneder mere. 

Vores bogholder Randi er blevet fritstillet. Vi er ved at sætte et samarbejde op 

med Einfach, som vil være en ekstern controller. Vi får budget til godkendelse 

i slutningen af november. 

 

09.00-09.20 



Til næste DUF Delegeretmøde indstiller vi Casper Schmedes til styrelsen på 

vegne af DSE. Casper er kompetent og utrolig passioneret, men der gøres også 

opmærksom på, at vi jo selvfølgelig ikke er sikret en styrelsesplads. 

 

4 Opdatering fra lokalafdelinger 

Lokalafdelingerne giver en opdatering på, hvordan det står til i 

lokalafdelingen. Vi samler desuden op på de mål, der blev sat ved sidste 

bestyrelsesmøde. 
 

Fyn har fået holdt nogle møder, og planlægger at få afholdt et arrangement 

efter LK, og de håber på, at de får hvervet nogle folk til LK. Emma, 

formanden for Fyn, har været i TV2FYN om mangel på vikarer. 

Nordvestsjælland er stadig kun et lokalbestyrelsesmedlem, men planlægger at 

komme ud med et debatindlæg inden næste gang.  

 

Østjylland har skrevet udtalelser til LK, og vil til næste gang gerne have nogle 

debatindlæg ud, holde et arrangement og få hvervet til lokalbestyrelsen på LK.  

Lolland-Falster har muligvis et nyt lokalbestyrelsesmedlem. 

 

Københavns Omegn er i kontakt med nogle fælleselevråd, og skal holde et 

oplæg for Herlev fælleselevråd. De vil gerne have afholdt et arrangement til 

efter LK. 

Trekanten er i gang med at hverve folk. 

 

Midtjylland har planlagt et arrangement før LK, og et arrangement til efter 

LK. Til næste gang vil de gerne have skudt mere i gang i deres mærkesager. 

København har holdt en meget vellykket elevrådsaften og har fået en fuld 

lokalbestyrelse. De er ved at planlægge et debatarrangement, og de er i gang 

med at skrive et debatindlæg.  

 

09.20-09.40 

5 Lukket punkt 
 

09.40-10.00 

6 Pause  10.00-10.10 

7 Økonomiske regulativer v. Laura 

Vi har en indstilling til en ændring i de økonomiske regulativer. Når 

lokalbestyrelsesmedlemmer er ude i politisk interessevaretagelse, gælder 

deres økonomiske regulativer for lokalbestyrelsesarrangementer, nemlig 75 

kr. plus drikkevarer. Vi vil dog gerne ændre det, så de har 500 kroner i 

dagstakst, når de er ude til politiske arrangementer, ligesom ansatte og 

frivillige har, når de er ude. 

Bestyrelsen godkender det. 

10.10-10.20 

8 Forretningsgang for organisationen 10.20-10.35 



Vi skal have godkendt vores forretningsgang, da vi ikke fik gjort det til første 

bestyrelsesmøde. 

Vi gennemgår det hele med bestyrelsen. Bestyrelsen godkender vores 

forretningsgang 

9 Vagtplan til LK v. Frederikke 

Der bliver diskuteret, hvilke forskellige vagter det giver mening for 

bestyrelsen at have på LK, og hvordan de bedst bliver inddraget under og op 

til stormødet.  

Det bliver besluttet, at de gerne vil have; kioskvagter, floorvagter og 

tivolivagter. 

 

Bestyrelsen beslutter også, at der gerne må være togansvarlige igen, da det 

giver en vis tryghed for både eleverne og forældrene. 

 

Enkelte bestyrelsesmedlemmer melder sig på til at holde workshops under 

LK. 

 

10.35-10.50 

10 Lokaltid til LK 
Bestyrelsen brainstormer lokaltid til LK. Det vurderes, at lokaltid er virkelig 

relevant for lokalbestyrelsesmedlemmerne for at se, hvem der kommer fra ens 

område, men også omvendt. Det vurderes, at der både skal være tid til at lære 

hinanden at kende, samt at hver lokalafdeling aktiveres og kæmper mod 

hinanden. Bestyrelsen kommer med input til, hvordan det sidste kan se ud, og 

Frederikke lover at planlægge noget til det første. 
 

10.50-11.20 

10 Taleskrivning v. Laura 

Vi fordeler bestyrelsesmedlemmer til at holde taler på de forskellige 

udtalelser, bestyrelsen stiller og der øves taleskrivning. 

11.20-12.00 

11 Frokost 12.00-13.00 

12 Taleskrivning v. Laura 13.00-14.00 

13 Rundringning og hvervning til LK v. Frederikke og Josefine 14.00-18.00 

 Søndag  
 

14 Politisk session 

I første halvdel afholdes der fokusgrupper om foreningens kerneopgave. Til 

sidst gives der opdatering på det uddannelsespolitiske landskab, og 

bestyrelsen tager en snak om, hvilke mål og læreplaner, der er vigtige. 

09.00-12.00 

15 Evt. 

Der kom nogle få idéer til, hvordan vi kan hverve bedre. Derudover kom der 

et input ang., når vi skriver, at folk bliver hentet på stationen, at det er vigtigt, 

at man skriver, at det er unge mennesker, fordi der før har været opstået 

forvirring. 

12.00-12.20 

 


